
                                                                                                                                   
 

 

Comissió Permanent del Consell Escolar Municipal de Barcelona 

Acta 72 

A Barcelona, a les 17:00 hores del 28 d’abril de 2022 es reuneix, en sessió ordinària, la Comissió Permanent 

del Consell Educatiu Municipal de Barcelona.  

Presideix Pau Gonzàlez Val, regidor d’educació de l’Ajuntament de Barcelona amb la vicepresidenta del CEMB, 

Maria Truñó Salvadó, comissionada d’educació de l’Ajuntament de Barcelona i la cap de gabinet de la 

Regidoria d’Educació, Muntsa Mompió.  Reunió telemàtica. 

Actua com a secretària Marta Carranza Gil-Dolz del Castellar. 

 

Hi assisteixen 

Membres: 

Victoriano Castaño Amat, alumnat sector públic CFA Rius i Taulet 

Francina Martí Cartes, Associació Mestres Rosa Sensat 

Paul Mussach, famílies sector públic, Escola Tabor 

Víctor Ranera Martín, titular escola concertada, Joan Pelegrí 

Andrea Tuset Laborda, aFFac 

Domitila Viñas Rodríguez, direccions centres públics, Escola El Til·ler 

Convidats:  

Berta Argany Moya, Consorci d’Educació de Barcelona 

Laia Herrera Pujol, Consell de la FP de Barcelona 

Maria Roca Parpal, EBM Cobi 

Jordi Sánchez Masip, gerent de l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona 

Albert Viadiu Riba, CEMB 

Gemma Xarles, famílies sector públic, INS Pau Claris 

 

Excusen l’assistència  

Membres: 

Silvia Burset Burillo, UB 
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Antonio Guerrero Requena, CCAPAC 

Convidats:  

Jordi Rodón Cuixart, secretari Consell Escolar de Catalunya  

Núria Gallifa, secretària CEMB (L’Eixample) 

 

ORDRE DEL DIA  

1. Benvinguda.   

2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.  

3. Apunts d’actualitat des de darrer plenari (06/04/22).  

 

4. Proposta d’ordre del dia Plenari 25/05/2022.  

5. Eleccions als consells educatius municipals de ciutat.  

6. Torn obert.  

 

(punt 4) Proposta d’ordre del dia Plenari 25/05/2022 (Saló de Cent) 

 Benvinguda per part de l’Alcaldessa/Tinent d’Alcalde. 

 Aprovació de l’acta anterior. 

 

PRIMERA PART. Agraïment per la participació al 50% dels membres sortints. 

 Intervenció d’un acadèmic sobre la participació.  

 

 Paraules de l’Alcaldessa/Tinent d’Alcalde i agraïment, un per un als membres 

sortints. 

Mitja part a la Galeria Gòtica tot fent una copa de comiat. 

 

SEGONA PART. Constitució del nou CEMB 

Paraules de benvinguda (Alcaldessa/Tinent d’Alcalde/Regidor).  

 

TERCERA PART. Plenari ordinari 

 Informacions des de regidoria. 

 Aprovar l’acord d’educació 2030.  

 Espai Comissions de treball. Informació de l’estat de cadascuna de les comissions  

 .../... Suggeriment de temes 
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 Torn obert 

 

DOCUMENTACIÓ 

 

-  

 

1. Benvinguda del regidor d’Educació  

Pau Gonzàlez inicia la Comissió Permanent explicant l’ordre del dia que seguirà la sessió.  

2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.  

S’aprova sense esmenes. 

3. Apunts d’actualitat des de darrer plenari (06/04/22).  

Pau Gonzàlez explica que s’ha treballat amb la Generalitat de Catalunya per intentar superar les restriccions 

COVID a les escoles, ja que es creu que encara hi ha coses que no tenen sentit, com ara el fet de mantenir els 

grups bombolla. El tema dels grups bombolla no només ha quedat desfasat sinó que també dificulta la tasca 

educativa i pedagògica pel fet de no poder treballar amb nens i nenes barrejant-se i compartint. 

Les restriccions vigents s’acaben ja i s’ha d’aprovar una nova resolució amb la idea de poder tancar aquest 

moment pandèmic. Des de la Generalitat estaven acabant de veure com es redactava el document, traient 

totes les restriccions, tot i que habilitant que, només en el cas que fos necessari, es tornarien a obligar les 

mascaretes. La idea és que es puguin tornar a barrejar grups. Hi ha algunes escoles que ja ho fan, però està bé 

que hi hagi una empara legal que així ho permeti. L’entrada escalonada a les escoles caldrà veure si es manté 

o no. 

Per altra banda, se segueix pendents de tancar el calendari de les escoles bressols en funció de com acabi el 

calendari de la resta de centres educatius. Tan bon punt es pugui tenir una proposta ferma es miraran les 

particularitats de les escoles bressol. 

Andrea Tuset, AFFAC, pregunta si es volen mantenir les entrades esglaonades i posa de manifest que és una 

mesura poc pràctica a nivell familiar. 

Pau Gonzàlez diu que no té més informació que la que ha compartit. Desconeix si es vol mantenir arreu o si 

serà una opció i cada escola decidirà.  

Munsa Mompió explica que s’ha obert el canal de Telegram de Barcelona Educadora per transmetre 

informació i intentar acostar tot el que es fa sobre educació  a la ciutat. Deixa l’enllaç en el xat: 

https://t.me/BCNEducadora 

Pau Gonzàlez pren la paraula de nou per informar que aquesta setmana es va presentar el programa 

Transformem els patis i els mitjans en van fer molta difusió. Els infants van explicar el programa i la cocreació 

de les polítiques públiques. Recomana veure el reportatge que n’ha fet l’Info K de TV3. 

https://t.me/BCNEducadora
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Berta Argany, Consorci d’Educació de Barcelona, menciona que el dia 19 d’abril es va inaugurar l’Institut de 

Logística de Barcelona, un centre que tindrà l’oferta d’FP en l’àmbit de la logística i també del comerç i 

l’administració.  

També explica que abans de Setmana Santa es va obrir l’oficina d’accés a la Formació Professional, que s’ha 

creat per donar suport a tota la tramitació de l’accés de l’alumnat a la Formació Professional i a tots els post-

obligatoris. És una oficina que està al carrer Rosselló i ja rep bastantes atencions. Es tracta d’un nou recurs 

que feia falta i que cobreix una necessitat que hi havia. 

Es demana organitzar una visita  a l’oficina amb representants del CEMB i el Consell de la FP. 

 

4. Proposta d’ordre del dia Plenari 25/05/2022.  

Marta Carranza explica que s’ha canviat la data del Plenari del 26 al 25 de maig. S’ha prioritzat que estigués el 

Saló de cent lliure per fer aquest comiat d’una part dels membres i la benvinguda dels nous membres sortits 

de les eleccions. S’intentarà que vingui l’alcaldessa Ada Colau, però sinó vindria el tinent d’alcalde d’Educació 

Jordi Martí. 

La primera part seria de comiat dels membres sortints. Se li vol donar un punt de solemnitat i es proposa fer 

una intervenció acadèmica d’uns 15 minuts sobre la importància de la participació en la millora de la qualitat 

de l’educació. Després hi hauria unes paraules de l’alcaldessa o del tinent d’alcalde d’agraïment pels membres 

que deixen el càrrec. S’ha preparat un petit detall que un a un aniran recollint com a recordatori de la seva 

participació. 

Un cop acabada aquesta primera part, la idea seria sortir a la galeria gòtica on es barrejarien els membres 

sortints i els entrants tot fent una copa de manera informal. La segona part seria ja amb els membres nous i es 

formalitzaria el nou CEMB. 

Un cop constituït ja s’iniciarà el Plenari ordinari pròpiament dit. El principal tema que es planteja és 

l’aprovació de l’Acord d’Educació 2030 i veure de quina manera s’estructura el seguiment de totes les fites 

que planteja. Després també hi hauria l’espai Comissions de treball, amb la informació de l’estat de cadascuna 

de les comissions. La comissió de centres de màxima complexitat s’ha acabat ja. Com a CEMB també toca 

aprovar la proposta de dies de lliure disposició pel curs 2022-2023.  

Obre una roda d’aportacions perquè se suggereixin temes a abordar o es valori la proposta actual. 

Gemma Xarles, famílies INS Pau Claris, pregunta si es podria aclarir com és el procediment dels documents 

que surten de les comissions de treball. En el cas de la comissió de centres de màxima complexitat es va 

accelerar perquè arribés a qui pren les decisions abans que les prenguessin, però pel que estem sabent els 

centres ja estan rebent les reclassificacions i les dotacions que rebran pel curs que ve. La sensació és que s’ha 

fet tot un treball amb moltes hores de dedicació i que després això no es tingui en compte o no arribi a bon 

port sap greu.  

Marta Carranza explica que l’informe es va accelerar el màxim possible. Aquesta setmana es va reunir amb el 

Consorci per acabar de tancar la proposta que es feia després de les aportacions rebudes en el Plenari. Hi 

havia una part d’intervenció per part dels centres concertats que se sentien poc reconegudes en el document 
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i s’ha intentat treballar perquè quedin reflectides. El document no està tancat encara, quan es tingui tancat 

s’enviarà al Departament. S’ha preguntat repetidament en quin moment es fa el càlcul per assignar els 

recursos a les escoles i ningú ho va dir. Si que hi havia el compromís que en cas que aquest document no 

arribés a temps, es faria la pressió que es pugues perquè les propostes es tinguessin en compte, entenent que 

no és vinculant  

Gemma Xarles diu que aquest informe és una anècdota i que caldria garantir d’alguna manera que el temps 

invertit en les comissions de treball doni per alguna cosa. 

Marta Carranza explica que hi ha la proposta de realitzar una jornada anual amb relats de les diferents 

temàtiques que s’hagin tractat en els informes convocant a totes les administracions i espais on s’estiguin 

gestionant aquests temes. D’aquesta manera es garantiria una presencialitat en el lliurement dels informes i 

que es pugui obrir un debat amb la feina feta en els consells. La idea també seria de fer un seguiment de com 

van evolucionant les propostes i aprofitar la jornada anual per fer un rendiment de comptes d’allò que s’ha 

aplicat. Tenim constància que dels informes fets fins ara hi ha propostes que s’han implementat i que han 

ajudat a definir polítiques públiques. La voluntat és que la participació serveixi per canviar coses que és 

perquè estem aquí. 

Maria Truñó expressa que aquest era un tema que tenia unes conseqüències molt clares i un impacte en els 

centres. En el darrer Plenari del curs passat ja es va posar sobre la taula la preocupació que hi havia. Ho valora 

com una llàstima i considera que cal poder ajustar millor els calendaris i ser més àgils per atrapar els temes a 

nivell d’incidència 

Recorda que en el Plenari quan es va presentar la proposta d’informe hi havia representació del Departament. 

Per això, encara que potser la formalitat no hagi atrapat el calendari, en el procés ja ha tingut les seves 

conseqüències i s’ha incidit d’alguna manera. 

Gemma Xarles diu que la sensació és que hi ha emprenyamenta generalitzada perquè s’ha tornat a calcular 

l’índex de complexitat sense tenir en compte les propostes que s’han fet. 

Berta Argany explica que no té la informació sobre si s’han utilitzat els mateixos indicadors o no, però sí que 

s’ha sap que s’ha fet amb dades més actualitzades. Assegura que el treball de la comissió no queda en paper 

mullat perquè la gent té més coneixement de com es calcula aquesta complexitat i també, com a Consorci, 

tindrem en compte tot allò que podem corregir perquè tenim dades de territori més actualitzades o la 

vulnerabilitat més identificada. 

Maria Truñó valora si es podria demanar que el Departament expliqués com està quedant la fotografia actual 

en el Plenari. Pregunta si s’ha fet a nivell de Consell Escolar de Catalunya.  

Berta Argany respon que ho pot presentar el Consorci mateix i així complementar-ho amb les mesures 

compensatòries.  

Marta Carranza assegura que no s’havia dit en quin moment es faria el nou càlcul. Des de la part de la 

comunitat educativa s’ha fet la feina que vam dir que faríem i com a gestió de l’administració del moment de 

fer el nou càlcul no s’ha tingut en compte tota aquesta feina. Les explicacions van en la línia de quin 

procediment s’ha seguit i com es poden tenir en compte les propostes de la comunitat educativa. 
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Gemma Xarles demana que, com a procediment de tots els grups de treball per millorar-ne la transparència, 

estaria bé que les entitats receptores donessin resposta sobre la possibilitat que aquestes propostes tirin 

endavant o no. 

Marta Carranza diu que això precisament és la metodologia que es pensava fer en la jornada. 

Maria Truñó comenta que de cara al Plenari ordinari hi ha un tema de gruix que és l’aprovació formal de 

l’Acord d’Educació 2030. Aquest document dibuixa un full de ruta amb tot un plantejament de reptes 

mesurables i una sèrie d’actuacions que creu que com a CEMB s’hauria de valorar de quina manera ha de ser 

útil com a agenda. Per primera vegada tenim unes coordenades dels reptes compartits i les fites a assumir 

com a ciutat. Hi ha un marc nou de treball, una eina que si la volem assumir com a CEMB que pot donar peu a 

fer seguiment de les fites plantejades, d’anar fent rendicions de comptes per evitar que no acabi en paper 

mullat. 

Gemma Xarles comenta que potser queda estrany que s’aprovi amb els nous membres que just acaben 

d’arribar i que no han estat en el procés. 

Marta Carranza explica que es van valorar pros i contres però que es va optar per això perquè al final son els 

que hauran de fer el seguiment. Tot i això, creu que de les dues maneres té sentit. 

Maria Truñó creu que caldria intentar alleugerir molt aquest Plenari i centrar-ne el gruix, gairebé de manera 

monogràfica en l’Acord d’Educació 2030. Per això proposa treure el punt de l’espai de les comissions de 

treball o tractar només la de centres de màxima complexitat i així tenir el temps suficient per poder 

aprofundir en l’Acord 2030 i decidir el rol del CEMB per fer el seguiment de les fites. 

Ningú mostra disconformitat, així que es decideix que es dediqui la major part del Plenari a abordar l’Acord 

2030.  

Maria Truñó recorda que en el Plenari normalment es comparteixen les dades de preinscripció escolar, cosa 

que es farà en el marc de la Permanent quan es tinguin els informes. 

Marta Carranza explica que el 10 de juny està agendada una jornada sobre abandonament, amb la idea de 

plantejar tots els recursos que es tenen des de la ciutat enfocats a l’abandonament educatiu, tant en l’aspecte 

més formal com l’escola de segones oportunitats. 

 

5. Eleccions als consells educatius municipals de ciutat.  

Marta Carranza explica que s’han fet les assemblees amb els diferents sectors i hi ha diversa gent interessada 

i amb ganes de participar. Hi ha candidatures de sobres per cobrir les renovacions i les vacants.  

El dia 3 de maig s’obre el període de votacions on tothom podrà votar en el seu sector específic fins el 10 de 

maig. S’han fet unes guies sobre com s’ha de fer a través del Decidim però s’ha detectat que, com que la gent 

que està en els de districte ha fet aquest procés, ja hi ha pràctica i experiència. 
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L’11 de maig surten les propostes definitives que estaran uns dies en exposició i a mitjans de maig ja es 

tancarà de manera definitiva la composició del nou CEMB. El 25 de maig es farà la constitució com ja s’ha 

comentat. 

 

6. Torn obert.  

Gemma Xarles explica que està molt bé el que s’ha fet aquest any d’obrir la participació dels grups de treball 

als representants de districte. És una manera de compartir la possibilitat de participar com a sector i alleugerir 

la càrrega de feina dels representants a nivell municipal. També comenta que l’altre dia en l’assemblea de 

famílies es va explicar que el Decidim servirà com espai de treball per poder-se coordinar i contrastar els 

temes amb representants d’altres districtes. Creu que és un espai necessari. 

Maria Truñó explica que es tenia identificat que mancava aquest espai de comunicació i anima als 

representants de famílies a donar-li sentit i fer valoracions. 

 

Es tanca la sessió a les 18.13h 


